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Zápis č. 5/2019 
 

z veřejného zasedání Zastupitelstva města Kostelec nad Orlicí, konaného 
v pondělí 16.12.2019 v sálu SK Rabštejn v Kostelci nad Orlicí 

 
Přítomni: 20 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 
Mlatečková, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Omluven: 1 - Krejsa 
Neomluveni: 0  
 (prezenční listina je součástí zápisu) 

 

 

 

ZASEDÁNÍ 
 
zastupitelstva města zahájil starosta města pan František Kinský v 16:05 hodin, pozdravil všechny 
přítomné a konstatoval, že je přítomna nadpoloviční většina členů zastupitelstva města a zasedání je 
tedy usnášeníschopné. Z dnešního zasedání se omluvil pan Václav Krejsa. Zasedání bylo řádně a včas 
svoláno a jeho konání bylo dostatečným způsobem zveřejněno. 
 
Do pracovního předsednictva byli navrženi: 
František Kinský  - starosta 
Ing. Tomáš Langr  - místostarosta 
RNDr. Tomáš Kytlík  - místostarosta 
 
 
Dotazy: žádné 
 
Pro: 18 – Alt, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, Mottl, 

Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 

Pracovní předsednictvo bylo schváleno. 
 
Zapisovatelkou byla jmenována paní Helena Slezáková. 
 
Do návrhové komise byli jmenováni: 
Tomáš Alt   - předseda 
PaedDr. Dosedla František - člen 
MUDr. Renata Skuhrovcová - člen 
 
Kinský: Z důvodu, že se pan Dosedla nedostavil na dnešní zasedání, navrhuji jako náhradního člena 
návrhové komise jmenovat pana Viléma Drahoráda. 
 
Dotazy: žádné 
 
Pro: 17 – Alt, Dragoun, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, 

Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 1 - Drahorád 

 
Návrhová komise byla jmenována. 
 
Ověřovateli zápisu byli jmenováni: 
Mgr. Martina Kalousková 
Ing. Luboš Mottl 
 
Dotazy: žádné 
 
Pro: 18 – Alt, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, Mottl, 

Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
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Zdržel se: 0 

 
Ověřovatelé zápisu byli jmenováni.  
 

Zápis z předchozího zasedání byl ověřen a nebyly proti němu podány námitky. 
 
Dovolím si všechny přítomné hosty požádat o zapsání se na prezenční listinu umístěnou na prvním 
stolku u vchodových dveří. 
 
Upozorňuji přítomné, že dle jednacího řádu je ze zasedání pořizován zvukový záznam, který slouží pro 
vyhotovení zápisu. Z tohoto důvodu je nutné, aby zastupitelé mluvili postupně a do mikrofonu, aby byla 
zvuková nahrávka co nejkvalitnější. Zároveň budou při hlasování nahlas jmenováni zastupitelé jmény 
pro průkaznost a ověření hlasování.  
Současně si dovolím upozornit a prosím každého, kdo si žádá, aby jeho vystoupení bylo doslovně 
zapsáno, ať tuto připomínku vysloví předem, protože jinak bude jeho vystoupení v zápisu zkráceno na 
podstatné. Má proti tomuto upozornění někdo námitku? Nemá. Děkuji. Všichni zastupitelé obdrželi 
podklady včas a měli čas si je nastudovat. Pro zjednodušení a pro dynamiku celého zasedání nebude 
již předčítána každá příloha v plném znění. Přistoupíme ke schválení programu zasedání. 
 

Návrh programu zasedání: 

 

1. Rezignace neuvolněného místostarosty a člena rady města RNDr. Kytlíka 

 

2. Majetkové záležitosti 

a) Prodej pozemků parc. č. 2290/3 a parc. č. 2290/4 v kat. ú. Kostelec nad Orlicí  

b) Bezúplatný převod pozemku parc. č. 225 v kat. ú. Kostelec nad Orlicí 

c) Bezúplatný převod pozemků parc. č. 281/1 a parc. č. 281/13 v kat. ú. Kostelec nad Orlicí 

d) Zpráva o stavu oprav a investičních akcí pro rok 2019 a jejich plnění, včetně projektových 

příprav, dokumentací a studií 

e) OZV č. 1/2019 o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 

odstraňování komunálních odpadů včetně systému komunitního kompostování a 

nakládání se stavebním odpadem 

 

3. Ostatní odbory MÚ 

a) OZV č. 2/2019 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů  

b) OZV č. 3/2019 o místním poplatku ze psů  

c) OZV č. 4/2019 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství  

d) OZV č. 5/2019 o místním poplatku z pobytu  

e) Dodatek ke smlouvě o revolvingovém úvěru 

f) Schválení rozpočtu města na rok 2020 

g) Rozpočtová opatření č. 22, 25, 27 - 35  

h) Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací zřizovaných městem Kostelec nad 

Orlicí 

i) Dodatek číslo 1 veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města Kostelec nad 

Orlicí 

j) Darovací smlouva  

 
4. Různé 

a) Souhlas se vznikem pracovněprávního vztahu mezi obcí a členem zastupitelstva obce 

b) Úprava ceny vodného a stočného 

c) Zápis z jednání kontrolního výboru č. 6 
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d) Zpráva o činnosti SK Rabštejn za rok 2018 

e) Plán zasedání zastupitelstva města na rok 2020 

 
Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
 
 
Pro: 18 – Alt, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, Mottl, 

Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 
Program byl přijat. 
 

 

1. Rezignace neuvolněného místostarosty a člena rady města 

 

p. Kinský: Dne 27.11.2019 obdrželo město Kostelec nad Orlicí od RNDr. Tomáše Kytlíka písemnou 

rezignaci na funkci neuvolněného místostarosty a člena rady města s tím, že rezignuje k dnešnímu dni, 

což je 16.12.2019. Jelikož se den počítá do 24. hodiny, je v tuto chvíli stále místostarostou. 

Dovolte mi, abych panu RNDr. Kytlíkovi poděkoval za jeho práci za 4 roky v období prvního mandátu a 

po dobu druhého mandátu. Abych vyjádřil svůj osobní postoj – je mi to líto, ale respektuji jeho 

rozhodnutí. Jelikož nikdo nemá žádnou připomínku, musíme vzhledem k této skutečnosti funkce dovolit. 

Dovolím si zformulovat návrhy na usnesení.  

 

Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
 
 

ZM bere na vědomí písemnou  rezignaci RNDr. Tomáše Kytlíka ze dne 27.11.2019 na funkci 
neuvolněného místostarosty a člena rady města ke dni 16.12.2019. 
 
Pro: 18 – Alt, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, Mottl, 

Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 
p. Kinský: V tuto chvíli je funkce místostarosty je neobsazená, tudíž je k diskusi zda funkci místostarosty 
zachovat nebo ji zrušit po zbytek volebního období. Mým návrhem je zatím funkci místostarosty 
ponechat. Zda-li pozici v tuto chvíli obsadíme, bych nechal zatím otevřené. Jelikož funkce místostarosty 
není jednoduchá, ponechal bych prostor pro další jednání s případnými kandidáty.  
 
Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
 
ZM souhlasí s tím, že s účinností od 17.12.2019 bude funkce neuvolněného místostarosty dočasně 
neobsazena. 
Pro: 18 – Alt, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, Mottl, 

Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 
p. Kinský: Dalším bodem je dovolení dalšího člena rady města z důvodu rezignace RNDr. Kytlíka, neboť 
počet radních je stanoven na sedm osob. Na ustavujícím zasedání ZM dne 5.11.2018 byl stanoven 
počet členů rady města na 7. Vzhledem k tomu, že RNDr. Kytlík rezignoval na funkci člena rady města, 
je zapotřebí zvolit do funkce nového člena. Na pozice neuvolněného místostarosty a člena rady RNDr. 
Kytlíka, by na základě dohod před vlastním zasedáním ZM a vycházeje z volebních výsledků a pro 



4 
 

nezávislé kandidující za stranu TOP 09 a na základě vyjádření RNDr. Kytlíka bylo spravedlivé, aby jeho 
místo nahradil jiný člen nezávislý kandidující za TOP 09. 
Proto si dovoluji jako sedmého člena rady navrhnout Mgr. Kalouskovou Martinu.  
 
Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
 
 
ZM volí v souladu s § 84, odst. 2) písm. m) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, dalším členem rady 
města paní Mgr. Martinu Kalouskovou. 
Pro: 17 – Alt, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, 

Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 1 - Kalousková 

 
p. Kinský: Dovolím si paní magistře gratulovat ke zvolení a děkuji, že tuto volbu přijala.  Vzhledem 
k tomu, že se pan RNDr. Kytlík vzdal i pozice zástupce města na jednáních valné hromady 
společnosti Agua servis, a.s., Rychnov n. K., na kterou byl zastupitelstvem města dne 17.12.2018 
delegován jakožto místostarosta města je zapotřebí delegování zrušit a zvolit jiného zástupce. 
Vzhledem k tomu, že jsem se společností Agua servis, a.s. Rychnov n. K. několikrát jednal a v souladu 
s odkazem na § 84) odst.2) písm. f) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, si dovoluji pro další zastupování 
města navrhnout, omlouvám se,  svou osobu. 
 
Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
 
 
ZM ruší delegování RNDr. Tomáše Kytlíka, zástupce města Kostelec nad Orlicí na jednáních valné 
hromady společnosti Agua servis, a.s., se sídlem Rychnov nad Kněžnou, 516 01, Štemberkova 1094, 
ke dni 16.12.2019. 
Pro: 18 – Alt, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kaplan, Kalousková, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, Mottl, 

Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 

ZM deleguje pana Františka Kinského, starostu města,  zástupce města Kostelec nad Orlicí na jednání 
valné hromady společnosti Agua servis, a.s., se sídlem Rychnov nad Kněžnou, 516 01, Štemberkova 
1094, s účinností od 17.12.2019. 
Pro: 18 – Alt, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kaplan, Kalousková, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, Mottl, 

Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 
 

2. Majetkové záležitosti 

 

a) Prodej pozemků parc. č. 2290/3 a parc. č. 2290/4 v kat. ú. Kostelec nad Orlicí (předloha 

PhDr. Mgr. Monika Vacková) 

Citace dle předlohy podkladů:  

Městu Kostelec nad Orlicí byla doručena žádost o odkup pozemků parc. č. 2290/3 – trvalý travní porost, 
o výměře 1328 m2  a parc.č. 2290/4 – trvalý travní porost, o výměře 192 m2 v obci a kat. ú. Kostelec nad 
Orlicí. Žádost podal pan *************, bytem ********************************* s tím, že pozemky jsou v 
blízkosti jeho nemovitostí. Předmětné pozemky by chtěl využít jako ovocný sad a z části jako zahradu 
pro pěstování zeleniny. Dle územního plánu se pozemky nacházejí nedaleko plánovaného obchvatu 
města. V loňském roce o sousední pozemky parc. č. 2290/1 – trvalý travní porost a parc. č. 2290/2 – 
trvalý travní porost žádal jiný zájemce, ale zastupitelstvo města č. 4/2018 dne 17.9.2018 prodej 
neschválilo. Žádost pana ******* byla projednána na radě města č. 18/2019 ze dne 23.9.2019. 
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Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
 

ZM nesouhlasí s prodejem pozemků parc. č. 2290/3 – trvalý travní porost, o výměře 1328 m2 

a parc. č. 2290/4 – trvalý travní porost, o výměře 192 m2 v obci a kat. ú. Kostelec nad Orlicí. 

Pro: 18 – Alt, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, Mottl, 
Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 

Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 
 
b) Bezúplatný převod pozemku parc. č. 225 v kat. ú. Kostelec nad Orlicí (předloha PhDr. 

Mgr. Monika Vacková) 

Citace dle předlohy podkladů:  

Městu byla doručena nabídka bezúplatného převodu pozemku parc. č. 225 - ostatní plocha, ostatní 
komunikace o velikosti 82 m2, který je v podílovém spoluvlastnictví o velikosti podílů: 

- 5/8 - Česká republika, příslušnost hospodařit s majetkem státu Úřad pro zastupování státu ve 
věcech majetkových, Rašínovo nábřeží 390, Nové Město, 128 00 Praha 28 

- 1/16 - paní ***************, bytem ************************************************  
- 5/19 - ***********************, ******************************************.  

Nabídku učinil ÚZSVM, Rašínovo nábř. 390/42, 128 00 Nové Město, Praha 2, odloučené pracoviště 
Rychnov nad Kněžnou, Jiráskova 1476, 516 01 Rychnov nad Kněžnou, jako podílový spoluvlastník.  

Město Kostelec nad Orlicí není vlastníkem žádného podílu na citovaném pozemku. Pozemek navazuje 
na pozemek parc. č. 280, který je ve vlastnictví města Kostelec nad Orlicí. Ostatní nemovitosti v okolí 
pozemku parc. č. 225 nejsou ve vlastnictví města Kostelec nad Orlicí. 

 
 

v 16:32 hodin se dostavil pan PaedDr. Dosedla 
 

Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
 

ZM souhlasí s bezúplatným převodem pozemku parc. č. 225 - ostatní plocha, ostatní 
komunikace o velikosti 82 m2, který je v podílovém spoluvlastnictví o velikosti podílu 5/8 od 
České republiky, s příslušností hospodařit s majetkem státu Úřadu pro zastupování státu ve 
věcech majetkových, se sídlem 128 00 Praha 2, Nové Město, Rašínovo nábř. 390/42. 
Pro: 19 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká,  Mottl, 

Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 
 

c) Bezúplatný převod pozemků parc. č. 281/1 a parc. č. 281/13 v kat. ú. Kostelec nad 

Orlicí (předloha PhDr. Mgr. Monika Vacková) 

Citace dle předlohy podkladů:  

Město Kostelec nad Orlicí požádalo Českou republiku, příslušnost hospodařit s majetkem státu Státní 
pozemkový úřad, Husinecká 1024, Žižkov, 130 00 Praha 3, vlastníka pozemků parc. č. 281/1 - ostatní 
plocha, ostatní komunikace o výměře 2368 m2 a parc. č. 281/13 - ostatní plocha, ostatní komunikace o 
výměře 360 m2, oba v obci a kat. ú. Kostelec nad Orlicí, o bezúplatný převod těchto pozemků, a to z 
důvodů plánování komunikací a případně jejich oprav. Jedná se o komunikaci vedoucí k místní části 
Štědrá. Pro podání žádosti o převod je potřeba souhlas zastupitelstva s případným převodem. 

 

Dotazy: žádné 
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Další návrhy: žádné 
 

ZM souhlasí s bezúplatným převodem pozemků parc. č. 281/1 - ostatní plocha, ostatní 
komunikace o výměře 2368 m2 a parc. č. 281/13 - ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 
360 m2,  oba v obci a kat. ú. Kostelec nad Orlicí, od České republiky, s příslušností hospodařit 
s majetkem státu Státního pozemkového úřadu, se sídlem 130 00 Praha 3, Žižkov, Husinecká 
1024.  
Pro: 19 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, Mottl, 

Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 

d) Zpráva o stavu oprav a investičních akcí pro rok 2019 a jejich plnění, včetně 

projektových příprav, dokumentací a studií (předloha paní Eva Fabiánková) 

Citace dle předlohy podkladů:  

Na základě požadavků zastupitelstva předkládá odbor správy majetku města zprávu o stavu oprav a 
investic města - kap. 40 schváleného rozpočtu. 
 
p. Kinský: Materiál byl členům ZM předán a předpokládám, že si jej nastudovali. 
 
Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
 

ZM bere na vědomí Zprávu o stavu oprav a investičních akcí pro rok 2019 a jejich plnění, 
včetně projektových příprav, dokumentací a studií ke dni 4.12.2019. 
Pro: 19 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, Mottl, 

Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 
 

e) OZV č. 1/2019 o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 

využívání a odstraňování komunálních odpadů včetně systému komunitního 

kompostování a nakládání se stavebním odpadem (předloha paní Marcela 

Černohorská) 

Citace dle předlohy podkladů:  

V souvislosti s nastavením provozu sběrného dvora v Kostelci nad Orlicí bylo potřeba připravit novou 
Obecně závaznou vyhlášku, která upřesňuje nakládání s odpady na území města Kostelec nad Orlicí a 
jeho částí - Kostelecká Lhota, Koryta, Kozodry. 
Návrh OZV č. 1/2019 byl odborem správy majetku města zpracován, konzultován a následně upraven 
dle připomínek Ministerstva vnitra, odboru veřejné správy, dozoru a kontroly, oddělení dozoru Pardubice 
- Hradec Králové. 
Nabytím účinnosti této vyhlášky se zruší Obecně závazná vyhláška města Kostelec nad Orlicí č. 3/2012, 
kterou se stanoví systém shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů, vznikajících na území města Kostelce nad Orlicí a jeho částí - Kostelecká Lhota, 
Koryta, Kozodry, vč. systému nakládání se stavebním odpadem a systému komunitního kompostování 
(dále jen OZV č. 3/2012“) a obecně závazná vyhláška města Kostelec nad Orlicí č. 1/2015, kterou se 
měnila a doplňovala OZV č. 3/2012. 
Dne 21. října 2019 byla OZV č. 1/2019 předložena radě města, která doporučila usnesením č. RM 
20/2019 zastupitelstvu města schválit vydání předmětné vyhlášky. 
 
Dotazy:  žádné  
 
Další návrhy: žádné 
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ZM schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2019 o stanovení systému shromažďování, 

sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů včetně systému 

komunitního kompostování a nakládaní se stavebním odpadem. 

 
Pro: 19 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, Mottl, 

Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 

3. Ostatní odbory MÚ 

a) OZV č. 2/2019 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů (předloha Ing. 
Gabriela Bohušová) 

 

Citace dle předlohy podkladů:  

V předkládaném znění vyhlášky došlo k její úpravě dle novely zákona. 
Článek 6 odstavec 1 obsahuje osvobození od poplatku dle zákona, tedy povinná. Článek 6 odstavec 2 
zahrnuje již volitelná osvobození po vzoru předchozí vyhlášky. 
Dále navrhujeme aktualizaci sazby poplatku podle skutečných nákladů za sběr a svoz netříděného 
komunálního odpadu za rok 2018. 
Náklady města na netříděný odpad za rok 2018 činily 3.563.109 Kč. Po vydělení 6 216 (6 144 počet 
přihlášených osob na území obce + 72 počet staveb určených k individuální rekreaci, bytů a rodinných 
domů, ve kterých není přihlášena žádná fyzická osoba) vychází hodnota 573 Kč, což reprezentuje 
skutečné náklady obce předchozího kalendářního roku na sběr a svoz netříděného komunálního 
odpadu za poplatníka a kalendářní rok. 
 
p. Kinský – Podotkl, že v plánu jednání vlády pro příští rok 2020 je mnohonásobné zvýšení cen za 
ukládání komunálního odpadu. Samozřejmě lze předpokládat, že pokud k tomu dojde, tak možná tato 
cena není konečná.  
 
Vzhledem k výše uvedenému výpočtu předkládáme následující varianty pro znění Čl. 4 odstavce 1 
vyhlášky: 
 
Varianta 1: 
(1) Sazba poplatku činí 600 Kč a je tvořena: 
a) z částky 250 Kč za kalendářní rok a 
b) z částky 350 Kč za kalendářní rok. Tato částka je stanovena na základě skutečných nákladů obce 
předchozího kalendářního roku na sběr a svoz netříděného komunálního odpadu za poplatníka a 
kalendářní rok. 
 
Varianta 2: 
(1) Sazba poplatku činí 550 Kč a je tvořena: 
a) z částky 250 Kč za kalendářní rok a 
b) z částky 300 Kč za kalendářní rok. Tato částka je stanovena na základě skutečných nákladů obce 
předchozího kalendářního roku na sběr a svoz netříděného komunálního odpadu za poplatníka a 
kalendářní rok. 
 
Další návrhy:  
 
RNDr. Kytlík – Ani jeden z těchto návrhů nepodpořím, neboť se obávám, že dojde k zakonzervování 
systému v Kostelci n. O.. Pokud nedojde ke změně myšlení u občanů a lidí na radnici, bude docházet 
ke stálému zvedání poplatku. Bude projednáván nový zákon o komunálním odpadu. Pokud vzroste 
poplatek za jednu tunu na 2,5 tis. Kč, domnívám se, že je nejvyšší čas tento systém v Kostelci změnit. 
Existují dotační programy, ze kterých lze nakoupit nádoby na tříděný separovaný odpad, které by byly 
obyvatelům města za symbolickou cenu předány. Doporučuje zavázat vedení města nebo správu 
majetku města, aby připravilo analýzu, resp. návrh řešení. Uvedl příklad z okolí, např. systém města 
Chocně. V současné době občan Kostelce už z principu, že si platí paušálně komunální odpad 500,- Kč 
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/týdenní svoz/, naplní popelnici i věcmi, které tam nepatří. Dovede si představit, že může být nastaven 
zkušební provoz, a to svoz směsného odpadu aby se z týdenní frekvence změnil na čtrnáctidenní a 
jednou za měsíc odvážet plast a papír. To znamená, že by frekvence zůstala zachována, pouze by se 
změnil systém /sudé a liché týdny komunální odpad, jednou za měsíc plasty a papír/. Občanům, kteří 
by projevili zájem, by město nabídlo za zvýhodněnou cenu sběrnou nádobu. Celý systém by měl být 
motivační. Pokud dokážeme složku směsného komunálního odpadu snížit a naopak vzroste produkce 
tříděného, tak to bude stát v rámci toho systému EKO-KOM finančně zvýhodňovat. Na systému 
zpětného odkupu získáváme necelých 1mil. Kč. Tady existuje prostor, aby tato částka byla výrazně 
vyšší. Pokud se systém dobře nastaví, lidem vysvětlí, domnívám se, že může tato částka být i polovinu 
vyšší než v současné době dostáváme. Do budoucna budeme muset tuto problematiku velmi podrobně 
řešit. Pokud v budoucnu za každé 1kg, které je ve směsných popelnicích zaplatíme 2,50 Kč, tak si 
myslím, že to finančně nebude v silách města. 
 
p. Kinský – Paní Černohorská, jako správce této komodity na úřadě, chce, nechce vstoupit do diskuse, 
tato problematika spadá do její kompetence – nechce. 
 
 
V 16:50 hodin příchod paní Mlatečková 
 

 

občan – Tzn., že budou v okolí domu 3-4 sběrné nádoby na různý odpad.   
 
RNDr. Kytlík – Dovedu si představit firmu Marius Pedersen, která zajišťuje současný svoz směsného 
komunálního odpadu, že kdo by neměl prostor, dostával by žluté a modré pytle. Stejně to bude do 
budoucna obnášet jakýsi sofistikovaný systém – existují technologie – s popelnicí dostanete čip,na 
svozovém zařízení bude čtecí zařízení, které u každého domu s čp. ukáže množství vyprodukovaného 
odpadu. My možná, ale naše děti se tohoto systému dožijí. Buď lze odpad odvážet, skládkovat nebo 
postavit spalovnu. Je to otázka i pro společnosti, které se touto problematikou zabývají. Přikláním se 
k řešení, aby varianta byla co možná nejjednodušší – sběrné nádoby nebo pytle.  
 
p. Kinský – V některých evropských státech tyto systémy již fungují. Samozřejmě pokud bude zákaz 
skládkování, tak se dostaneme do druhého klíče spalovna, která bude výrazně zatěžovat ovzduší 
zplodinami, oxidem uhličitým. 
 
Ing. Šeda – Pokud mám správnou informaci, tak za současného stavu pro rok 2020, pokud nezměníme 
systém odpadového hospodářství, tak na vyvážení odpadu z městské poklady doplácíme. Ať návrh 
jedna nebo dvě narovnává při současných nákladech skutečnost, aby město nemuselo doplácet na 
svoz domovního odpadu. Druhá otázka – podporuji názor pana Kytlíka, hovořili jsme o tom na besedě 
ZM a radě města, ale systém pro rok 2023 připraven není. Třetí otázka – RNDr. Kytlík  navrhoval jakési 
usnesení, které by zavázalo vedení města nebo odbor správy majetku, aby připravil nějaké relevantní 
srovnání, případně navrhl variantu, která by směřovala k cíli, který bude naplňovat motivaci občana, 
kterou chce stát delegovat na města. 
Padla informace, že města, která budou  třídit odpad budou mít sníženou sazbu za ukládání netříděného 
domovního odpadu. Má RNDr. Kytlík v tomto směru zformulovaný nějaký návrh usnesení? 
 
RNDr. Kytlík – Nemám. 
 
Ing. Langr – Souhlasím, že se touto problematikou budeme muset zabývat. Souhlasím s kolegy, kteří 
popsali stav věci. 
Nyní se vrátím ke konkrétním číslům – vždy se vychází z uzavřeného určitého období, ze kterého se 
počítá kalkulace z exaktních nákladů za svoz komunálního odpadu. Tzn., že za rok 2018 vychází cena 
573,- Kč, od občanů jsme vybírali 500,- Kč. Na rok 2019 v rámci svozu komunálního odpadu máme od 
svozové společnosti narozpočtováno o 150 tis. Kč více. Na rok 2020, v rámci dnes předpokládám 
schváleného rozpočtu, se tato částka zvedá o dalších 250. Nehovoříme již o částce 573 tis. Kč, ale 
v konečném součtu, když ještě upravíme počet obyvatel zhruba o 200 občanů, kteří jsou osvobozeni  a 
jedná se o děti do 3 let, takže nebude dělit 6200 ale 6000 a v tu chvíli nám částka za platícího občana 
na svoz nevychází 600,- Kč, ale 660,-Kč. Když dnes se to pokusíme narovnat, stejně bude město v roce 
2020 ze svého doplácet na svoz komunálního odpadu. 
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Ing. Stehlík – Ze zkušeností z vlastní rodiny, jejíž členové bydlí i v Pardubickém kraji, jsou v třídění 
odpadů mnohem dále, než u nás v Kostelci. Samostatná nádoba na bioodpad je automatická. Další 
zkušenosti mají např. Chocni, v Horním Jelení, v Jablonném nad Orlicí, kde plasty se shromažďují 
v pytlech. Každý má čip. Za zvážený odpad dostávají roční bonifikaci v poplatku. Nevím, proč my tady 
jsme tak stále pozadu. Několikrát jsem již upozorňoval, že nádoby na bioodpad jsou potřebné. Jsou i 
cesty, když v popelnici jsou mimo normálního směsného odpadu třeba např. i plechovky, plasty, tak 
snad by to společnost Marius Pedersen ani nemusela brát. Proč na tomto důsledněji netrváme? Mě 
osobně by stačilo vyvážet popelnici téměř jednou za měsíc. Proč ostatní toho musí mít tolik? Třídění 
nedodržují. Měl by být nástroj, vyhláška apod., který by přiměl občany důsledně třídit odpad. 
 
p. Kinský – Máme několik možností – schválit zvýšení poplatku na částku 600,- Kč nebo na částku 550,- 
Kč, aby případné zdražení nebylo tak markantní. Varianta třetí je ponechat poplatek v původní ceně, 
přičemž budeme doplácet 100,- Kč z rozpočtu města. Dále přijmout usnesení, kterým zavážeme buď 
zodpovědného pracovníka nebo vedení města přípravou materiálu pro sběr zkušeností z jiných měst 
/např. Choceň, Horní Jelení/. Neexistuje univerzální systém. Za plast a papír ve velkých kontejnerech, 
které jsou rozmístěny po městě, je to jedna z tržeb od EKO-KOMu, která nám snižuje náklady na cenu 
komunálního odpadu.  
 

Bc. Šlaj – Bylo řečeno, že nám náklady snižují tržby za třídění odpadu. Nicméně to není v té kalkulaci, 
kterou říkal pan Langr, započítáno. Nebo je? Počítáme náklady, pouze z částky, kterou  město zaplatí, 
ale nepočítáme s příjmy, které máme za separovaný odpad. 
 
Ing. Langr – Je to tak. Cena za svoz komunálního odpadu se určuje jiným způsobem, tzn., že celkové 
náklady na svoz komunálního odpadu, na svoz tříděných kontejnerů separovaného odpadu, další 
náklady spojené s likvidací nebezpečného odpadu, proti tomu jsou příjmy plateb od občanů, stávajících 
500,- Kč, k tomu se připočítává příjem z pobytového střediska a platby od společnosti EKO-KOM. Když 
sečteme všechny tyto částky, tak jsme v minusu 326 tis. Kč za rok 2018. Rozpočet zvýšením služeb od 
svozové společnosti narůstá, od 2019 do 2020 jsou náklady zvýšené o dalších 400 tis. Kč. 
 
Ing. Šeda – Můžeme i obě rozhodnutí od sebe oddělit. Pan starosta zmínil, jako jednu z možných variant 
ponechat částku ve stejné výši a zavázat vedení města nebo jinou osobu zpracováním příslušného 
přechodu na nový svozový systém domovního odpadu. Také existuje možnost vyrovnat současné 
náklady, které existují, tzn. schválení varianty 1 nebo 2 a současně zavázat vedení města nebo jinou 
osobu zpracováním nové varianty přechodu na nový svozový systém, která by měla za cíl zamezit 
dalšímu zvyšování. K této variantě se přikláním já. 
 
p. Kinský – V tuto chvíli máme dvě varianty usnesení – usnesení č.1, tj. hlasování o 600,- Kč bez 
jakéhokoliv zavázání kohokoliv k čemukoliv.  Usnesení č. 2, tj. hlasování o 550,- Kč a k usnesení 
zavázat kohokoliv k čemukoliv jakkoliv. Doporučuji hlasovat o 600,- Kč a o 500,- Kč /stávající částka/, 
ne o 550,- Kč. A k jednomu z těchto usneseních, které bude schváleno, přidat, že ZM pověřuje vedení 
města, aby do června 2020 předložilo varianty třídění odpadu pro domácnosti. 
 
 

ZM schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2019 o místním poplatku za provoz systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů s 

účinností od 1.1.2020 se sazbou poplatku ve výši 600 Kč. 
Pro: 8 – Kinský, Langr, Alt, Mlatečková, Šeda, Dosedla, Svátek, Jasník   
Proti: 11 – Dragoun, Drahorád, Forchová, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kytlík, Lehká, Skuhrovcová, Sršeň, Zakouřilová 
Zdržel se: 1 - Mottl 

usnesení nebylo schváleno 

 

ZM schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2019 o místním poplatku za provoz systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů s 

účinností od 1.1.2020 se sazbou poplatku ve výši 550 Kč. 
Pro: 11 – Skuhrovcová, Mlatečková, Sršeň, Svátek, Šeda, Kalousková, Zakouřilová, Forchová, Lehká, Dragoun, Kaplan 

Proti: 7 – Kytlík, Langr, Alt, Jasník, Dosedla, Jelínková, Drahorád 
Zdržel se: 2 – Kinský, Mottl 

 

Ing. Langr – Navrhuji termín předložení návrhu do 30. dubna 2020. 
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ZM pověřuje starostu města pana Františka Kinského zpracováním návrhu pro změnu třídění 

a svozu komunálního odpadu v Kostelci nad Orlicí do 30.04.2020. 
Pro: 20 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 

Mlatečková, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 
 

b) OZV č. 3/2019 o místním poplatku ze psů (předloha Ing. Gabriela Bohušová) 
 

Citace dle předlohy podkladů:  

V předkládaném znění vyhlášky došlo k její úpravě dle novely zákona. Sazby a osvobození zůstaly 
stejné, došlo jen ke změně v souladu s novelou zákona o místních poplatcích a dle doporučeného vzoru 
vyhlášky MV ČR. 
 
Rada města dne 25.11.2019 doporučila zastupitelstvu města schválit Obecně závaznou vyhlášku č. 
3/2019 o místním poplatku ze psů s účinností od 1.1.2020. 
 
Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
 

ZM schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2019 o místním poplatku ze psů s účinností od 

1.1.2020. 

Pro: 20 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 
Mlatečková, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 

Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 

 

c) OZV č. 4/2019 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství (předloha Ing. 
Gabriela Bohušová) 

 

Citace dle předlohy podkladů:  

Na základě novely zákona o místních poplatcích předkládáme novou vyhlášku města o místním 
poplatku za užívání veřejného prostranství. 
Tato vyhláška vychází z doporučeného vzoru vyhlášky vytvořené Ministerstvem vnitra, tím je zaručen 
soulad se zákonem. 
 
Změny proti původní vyhlášce: 
– osvobození - ponecháno pouze osvobození ze zákona, 
- sazba u cirkusů a skládek zvýšena z 1 Kč na 5 Kč. 
 
Novými vyhláškami se zrušuje původní vyhláška města o místních poplatcích č. 4/2011. 
 
Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
 

ZM schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 4/2019 o místním poplatku za užívání veřejného 

prostranství s účinností od 1.1.2020. 

Pro: 20 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 
Mlatečková, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 

Proti: 0 
Zdržel se: 0 
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d) OZV č. 5/2019 o místním poplatku z pobytu (předloha Ing. Gabriela Bohušová) 
 

Citace dle předlohy podkladů:  

Z důvodu novely zákona o místních poplatcích předkládáme návrh nového znění vyhlášky, které je 
vypracováno přesně podle vzoru Ministerstva vnitra. 
Poplatek nahrazuje místní poplatek za lázeňský a rekreační pobyt a místní poplatek z ubytovací 
kapacity. 
Sazba stanovena v maximální výši 21 Kč. Je možno ji snížit, doporučujeme ale ponechat, protože pro 
rok 2021 bude maximální výše ze zákona 50 Kč. 
 
Novými vyhláškami se zrušuje původní vyhláška města o místních poplatcích č. 4/2011. 
 
Dotazy:  
pí Jelínková – Kolik se doposud vybírá na osobu a noc.  
 
Ing. Langr – Doposud 5,- Kč a 4,- Kč; návrh je 15,- Kč a 6,- Kč; Vzhledem k tomu, že dojde ke sjednocení 
řádku a sazby, bude to nyní 21,- Kč. Ubytovatelé, hoteliéři dříve platili 9,- Kč. 
 
pí Jelínková – Zjišťoval úřad, jaké poplatky přijímají ostatní okolní obce?  
 
Ing. Langr – Nezjišťovali. 
 
pí Jelínková – Z mých informací jsem zjistila, že poplatek 21,- Kč/platí turista/ vybírá Praha; Vyjádřila 
obavu, zda budeme mít tady tolik turistů jako v Praze. Vrbice nevybírá nic, Rychnov nad Kněžnou 5,- 
Kč, Dolní Úpa 14,- Kč, Hradec Králové 14,- Kč. Příště budeme v Římě, kde se platí 2 eura. 
 
p. Kinský – Co budeme dělat v roce 2021, když má být maximální poplatek ze zákona 50,- Kč; 
zůstaneme tam, kde jsme.  
 
pí Jelínková – Mně jde o to, zda skutečně chceme dostat turisty do města a tady se ubytovali. Když si 
to spočítáte na rodinu, tak by zaplatili 500x víc. Máte dojem, že se turisti nepůjdou ubytovat na Vrbici? 
 
Bc. Šlaj – Vyjadřuji svůj názor za ubytovatele, je zde pan Fiala, paní Pelová, pan Hubálek se omluvil. 
V minulosti, když se nějaká taková záležitost řešila, bývalo zvykem věc s námi projednat, bývaly komise. 
Tento postup města mi připadá naprosto neseriózní, týká se to 5-6 zařízení, se kterými změnu nikdo 
neprojednal. Dále mě zajímá, kdo novou částku stanovil. Doposud je 4,- Kč poplatek ubytovací a 5,- Kč 
lázeňský sice pravda, ale ty poplatky nejsou stejné. Poplatek z ubytovací kapacity se počítá podle 
obsazenosti a poplatek lázeňský pouze u těch osob, které sem přijeli pouze za rekreací. Dotázal se 
zastupitelů, zda se domnívají, že je naše město natolik atraktivní pro turisty, že jich sem jezdí stovky a 
tisíce. Co město nabízí, prakticky nic, porovnejte si to např. s Rychnovem n. K. /bazén,muzeum, kluziště 
apod./.  
 
p. Kinský – Musím vám oponovat, považuji za překvapivé, že město nenabízí nic. To, že jako občan 
v plné turistické sezoně, o víkendech, nedostanu na náměstí ani zmrzlinu, není věcí vedení města. 
Domnívám se, že si za to v mnoha případech může Kostelec sám. 
 
Bc. Šlaj – Samozřejmě v tom máte pravdu, ale to my neovlivníme. Otázka je, jak jsou v tomto městě 
nastavena pravidla, proč to tady tak nefunguje na tom náměstí a proč město atraktivní není. To ale není 
otázka skutečně teď pro nás a nevím, proč za to chcete trestat. 
 
p. Kinský – Já nikoho samozřejmě netrestám. Myslím, že se sám za sebe pokouším poměrně dost 
udělat město atraktivním. 
 
pí Pelová, Podhorní Mlýn – Žádám, aby se částka, kterou navrhuje rada města, znovu zvážila. Neznáte 
naše důvody. Vynakládáme určité úsilí /reklamu/ do Kostelce nějaké hosty vůbec dostat. Nevím, co 
samo město, které vybírá poplatek, chce samo hostovi nabídnout, protože vím, že nenabízí nic. Pokud 
se odhlasuje 21,- Kč, budeme silně znevýhodněni vůči druhým městům. Host, který v Rychnově zaplatí 
5/osoba,- Kč, v Kostelci 21,- Kč, na Vrbici 0,- Kč, tak samozřejmě si vybere nejnižší poplatek a vzhledem 
ke krátké vzdálenosti těchto měst a obce mezi sebou pojede raději na Vrbici, protože týdenní pobyt ho 
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bude stát levněji. Já si myslím, že tato jako maximální částka 21,- Kč by šla třeba zvýšit i za rok. 
V současné době nám nechte prosím ten prostor, kdy opravdu utrácíme velké peníze.  
Když ubytuji hosta ve svém zařízení, neutratí peníze jen v mém zařízení, ale jde utratit peníze např. do 
zámku, koupí si věci v obchodech, navštíví kavárnu, hosté utratí další peníze ve městě. Pokud jen 
městem projedou, nic to městu nepřinese. Můj názor je, aby město nechalo částku v dosavadní výši a 
znovu zvážilo situaci a ponechalo částku 5,- Kč, domnívám se, že to není zásadní příjem do rozpočtu 
města. 
 

Protinávrh:  
pí Jelínková – Ponechat poplatek ve stejné výši, který vybíráme v současné době. 
 
 

ZM schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 5/2019 o místním poplatku z pobytu s účinností 

od 1.1.2020, kde se mění článek č.  6 – sazba poplatku činí 5,- Kč za každý započatý den 

pobytu s výjimkou dne jeho počátku. 
Pro: 14 – Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kytlík, Lehká, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, 

Zakouřilová 

Proti: 1 - Langr 
Zdržel se: 5 – Kinský, Alt, Šeda, Mlatečková, Dosedla 

 

Kinský – jelikož byl schválen protinávrh, nehlasujeme o návrhu z předlohy 
 

 

e) Dodatek ke smlouvě o revolvingovém úvěru (předloha Ing. Gabriela Bohušová) 
 

Citace dle předlohy podkladů:  

Ekonomický odbor předkládá dodatek ke smlouvě o revolvingovém úvěru ve výši 8.000.000 Kč na 
překlenutí časového nesouladu mezi příjmy a výdaji města se společností Komerční banka, a.s., se 
sídlem 110 00 Praha 1, Na příkopě 33 čp. 969, IČ: 45317054. Smlouva je uzavírána každoročně jako 
případná rezerva pro případ, že by nastala výše uvedená situace. Dodatek prodlužuje platnost smlouvy 
o další rok. 
V roce 2019 nebyl revolvingový úvěr čerpán. 
 
v 17:40h paní Jelínková odchod 
 
Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
 

ZM schvaluje dodatek ke smlouvě o revolvingovém úvěru č. 99022042380 se společností 

Komerční banka, a.s., se sídlem 110 00 Praha 1, Staré Město, Na příkopě 969/33, IČ: 

45317054. 
Pro: 19 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, Mlatečková, 

Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
Nehlasovala: Jelínková 

 

V 17:44 hodin paní Jelínková příchod 
 

 

f) Schválení rozpočtu města na rok 2020 (předloha Ing. Gabriela Bohušová) 

Citace dle předlohy podkladů:  

Návrh rozpočtu města Kostelec nad Orlicí je předložen jako schodkový: 
 
- příjmy ve výši: 157.471.404,- Kč, 
- běžné výdaje ve výši: 123.155.004,- Kč, 
- kapitálové výdaje ve výši: 64.820.500,- Kč, 
- výdaje celkem ve výši: 187.975.504,- Kč, 
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- revolvingový úvěr ve výši: 8.000.000,- Kč, 
- zůstatek hospodaření z minulých let: 26.300.000,- Kč, 
- financování celkem činí: 34.300.000,- Kč. 
Schodek je tedy kryt revolvingovým úvěrem a zůstatkem z minulých let. 
 

Ing. Bohušová – Do předlohy navrhuji zahrnout změnu příjmů. Vzhledem k tomu, že vyhláška o místním 
poplatku č. 2/2019 byla s účinností od 1.1.2020 schválena se sazbou 550,- Kč a ne se sazbou 600,- Kč, 
se kterou jsme v předloze počítali, navrhuji snížit položku příjmy na výši  157.181.404,- Kč. 

Závaznými ukazateli rozpočtu jsou odvětvová třídění rozpočtu dle rozpočtové skladby, tzv. paragrafy. 
Předkládaný upravený návrh rozpočtu města Kostelec nad Orlicí na rok 2020 oproti zveřejněnému 
návrhu zohledňuje úpravy ve výdajích vyplývající z pracovních jednání ZM. Příjmy a financování jsou u 
zveřejněného a schvalovaného rozpočtu shodné. 
 
p. Kinský – Rozpočet se v zastupitelstvu diskutoval mnohokrát. Veškeré připomínky, které vzešly 
z jednání, jsou zapracovány v rozpočtu. Hlavně se diskutovalo o různých investičních výdajích, až jsme 
se ustálili nakonec na částkách, které jsou v rozpočtu uvedeny. 
 
Dotazy:  
Ing. Šeda – Nebude mít na výši příjmů též vliv dnes odsouhlasená snížená sazba o místním poplatku 
za pobyt /místo navrhovaných 21,- Kč bylo schváleno 5,-Kč/. 
 
p. Kinský – tato změna nebude mít zásadní vliv na rozpočet. 
 
Další návrhy: žádné 
 

ZM schvaluje rozpočet města Kostelec nad Orlicí pro rok 2019 jako schodkový: 
 
- příjmy ve výši: 157.181.404,- Kč, 
- běžné výdaje ve výši: 123.155.004,- Kč, 
- kapitálové výdaje ve výši: 64.820.500,- Kč, 
- výdaje celkem ve výši: 187.975.504,- Kč, 
- revolvingový úvěr ve výši: 8.000.000,- Kč, 
- zůstatek hospodaření z minulých let: 26.300.000,- Kč, 
- financování celkem činí: 34.300.000,- Kč. 
Schodek je tedy kryt revolvingovým úvěrem a zůstatkem z minulých let. 
 
Pro: 18 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Kalousková, Kaplan, Kinský, Langr, Lehká, Mlatečková, Mottl, 

Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 2 – Kytlík, Jelínková 

 

 

ZM schvaluje závazné ukazatele rozpočtu, kterými jsou odvětvová třídění rozpočtu dle 
rozpočtové skladby, tzv. paragrafy. 
 
Pro: 20 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 

Mlatečková, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 

 
ZM ukládá vedoucí ekonomického odboru zajistit zpracování rozpisu schváleného rozpočtu 
do plného třídění rozpočtové skladby dle vyhlášky č. 323/2002, o rozpočtové skladbě. 
 
Pro: 20 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 

Mlatečková, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
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g) Rozpočtová opatření č. 22, 25, 27 - 35 (předloha Ing. Gabriela Bohušová) 
 
Citace dle předlohy podkladů:  

Jde o informativní předložení rozpočtových opatřeních schválených v pravomoci rady města. 
Zastupitelstvu jsou vlastně předkládány na vědomí. 
 
Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
 

ZM bere na vědomí změnu rozpočtu č. 22, 25, 27 - 35. 
Pro: 20 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 

Mlatečková, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Šeda, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 
V 17:50h odešel Ing. Šeda  
 
 
h) Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací zřizovaných městem Kostelec 

nad Orlicí (předloha Ivana Matyášová) 

Citace dle předlohy podkladů:  

Na základě doporučení Krajského úřadu Královéhradeckého kraje, odboru školství, který vycházel z 
Rozsudku Nejvyššího soudu ze dne 7.10.2013, sp. Zn. 21 Cdo 2668/2012…ředitel nesmí jmenovat 
svého zástupce, jestliže mu tuto pravomoc zřizovací listina výslovně nesvěří. 
Rada města doporučuje na základě usnesení č. RM 23/2019 ze dne 25.11.2019 ZM schválení dodatků 
zřizovacích listin příspěvkových organizací zřízených městem Kostelec nad Orlicí, kde bude tato 
pravomoc zakotvena. 
 
Jedná se o Základní školu Gutha-Jarkovského Kostelec nad Orlicí; Mateřskou školu Kostelec nad Orlicí, 
Mánesova 987; Mateřskou školu Kostelec nad Orlicí, Krupkova 1141; Základní uměleckou školu 
F.I.Tůmy Kostelec nad Orlicí a Dům dětí a mládeže Kostelec nad Orlicí. 
 
Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: Kinský – navrhuji schválit všechna usnesení najednou 
 
Pro: 19 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 

Mlatečková, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 

ZM schvaluje dodatek č. 3 Zřizovací listiny Základní školy Gutha-Jarkovského Kostelec nad 

Orlicí ze dne 19.10.2009, IČ: 70157332. 

Pro: 19 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 
Mlatečková, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Zakouřilová 

Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 

ZM schvaluje dodatek č. 2 Zřizovací listiny Mateřské školy Kostelec nad Orlicí, Mánesova 987 

ze dne 19.10.2009, IČ: 75016125. 

Pro: 19 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 
Mlatečková, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Zakouřilová 

Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 

ZM schvaluje dodatek č. 1 Zřizovací listiny Mateřské školy Kostelec nad Orlicí, Krupkova 1411 

ze dne 19.10.2009, IČ: 75015641. 
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Pro: 19 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 
Mlatečková, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Zakouřilová 

Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 

ZM schvaluje dodatek č. 2 Zřizovací listiny Základní umělecké školy F. I. Tůmy, Kostelec nad 

Orlicí, Tyršova 17 ze dne 19.10.2009, IČ: 71230432. 

Pro: 19 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 
Mlatečková, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Zakouřilová 

Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 

ZM schvaluje dodatek č. 1 Zřizovací listiny Domu dětí a mládeže Kostelec nad Orlicí, Žižkova 

367 ze dne 19.10.2009, IČ: 71230424. 

Pro: 19 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 
Mlatečková, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Zakouřilová 

Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 

V 17:50 hodin odešla paní Forchová 
 
 

i) Dodatek číslo 1 veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města 

Kostelec nad Orlicí (předloha Šárka Slezáková) 

Citace dle předlohy podkladů:  

Tímto dodatkem se opravuje chybné znění čísla účtu uvedené v záhlaví uzavřené veřejnoprávní 
smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města Kostelec nad Orlicí, číslo ID 5/2019, uzavřené dne 
27.3.2019. Žadatel podal žádost o dotaci z rozpočtu města s chybným číslem účtu a toto bylo uvedeno 
i do VPS, která byla schválena ZM č. 1/2019 dne 18.3.2019. 
 
Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
 

ZM schvaluje dodatek číslo 1 veřejnoprávní smlouvy číslo ID 5/2019 o poskytnutí dotace z 
rozpočtu města Kostelec nad Orlicí s pobočným spolkem Tělocvičná jednota Sokol Kostelec 
nad Orlicí, se sídlem 517 41 Kostelec nad Orlicí, Komenského 265, IČ: 60885084. 
Pro: 18 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, Mlatečková, 

Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
Nehlasoval - Forchová 

 
 
v 17:55 hodin paní Forchová přišla 
 
 

j) Darovací smlouva (předloha František Kinský) 

Citace dle předlohy podkladů:  

Jedná se o dar města Kostelec nad Orlicí ve výši 50.000 Kč pro Zdravotnický nadační fond města 
Rychnov nad Kněžnou, Havlíčkova 136, Rychnov nad Kněžnou na materiálně technické vybavení 
Nemocnice Rychnov nad Kněžnou. 
 
Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
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ZM schvaluje darovací smlouvu s nadačním fondem Zdravotnický nadační fond města 

Rychnov nad Kněžnou, se sídlem 516 01 Rychnov nad Kněžnou, Havlíčkova 136, IČ: 

07806485. 

Pro: 18 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 
Mlatečková, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Zakouřilová 

Proti: 0 
Zdržel se: 1 - Mottl 

 
 

4. Různé 

 

a) Souhlas se vznikem pracovněprávního vztahu mezi obcí a členem zastupitelstva 

obce (předloha František Kinský) 

Citace dle předlohy podkladů:  

S odkazem na § 84 odst. 2 písm. p) Zastupitelstvu obce je vyhrazeno vyslovovat souhlas se vznikem 
pracovněprávního vztahu mezi obcí a členem zastupitelstva obce. 
Pan Tomáš Sršeň vykonává činnost velitele Jednotky sboru dobrovolných hasičů Kostelec nad Orlicí. 
Pro jeho činnost velitele jednotky je zapotřebí přijmout usnesení, kterým se bude souhlasit se vznikem 
nového pracovněprávního vztahu. S panem Sršněm bude uzavřena dohoda o pracovní činnosti. 
 
Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
 

ZM souhlasí se vznikem pracovněprávního vztahu se členem zastupitelstva města s panem 
Tomášem Sršněm, a to uzavřením dohody o pracovní činnosti na výkon funkce velitele 
Jednotky sboru dobrovolných hasičů Kostelec nad Orlicí s účinností ode dne 17.12.2019. 
 
Pro: 18 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 

Mlatečková, Mottl, Skuhrovcová, Svátek, Zakouřilová 
Proti: 0 
Zdržel se: 1 - Sršeň 

 
 

b) Úprava ceny vodného a stočného (předloha František Kinský) 

Citace dle předlohy podkladů:  

V roce 2019 byla zrušena tzv. regionální cena vody a města si mohou cenu vody určovat sama. Město 
Kostelec nad Orlicí podepsalo se servisní společností AQUA SERVIS, a.s., která pro město provozuje 
vodovodní a kanalizační sít Memorandum o společné ceně pro město Kostelec nad Orlicí a Tutleky na 
základě Cenové unie města Kostelce a obce Tutleky. Toto Memorandum platí do konce roku 2019. 
Pokud nedojde ke změně, prolonguje se platnost Memoranda automaticky o další tři roky. 
Doporučujeme ponechat Memorandum v platnosti do roku 2022. Do té doby je dostatek času na 
případnou modernizaci stávající nájemní smlouvy se společností AQUA SERVIS, a.s., úpravu 
ekonomických podmínek provozování apod. Dle toho stávajícího smluvního ujednání byla stanovena 
cena vodného a stočného celkem na 81,00 Kč vč. DPH (cena vodného 40,60 Kč, stočného 40,40 Kč). 
Tato cena je totožná s tzv. regionální cenou vody, platnou bez úprav od roku 2012. 
S ohledem na skutečnost, že cena nereflektuje inflační nárůst, nárůst cen energií ani nárůst mezd a 
další zvýšení vstupních cen, navrhujeme upravit cenu vodného a stočného od 1.1.2020 následujícím 
způsobem: cena vodného vč. DPH na 42,60 Kč a cenu stočného vč. DPH na 42,40 Kč. Celková cena 
vodného a stočného vč. DPH je 85,- Kč. Dovoluji si poznamenat, pokud bychom započítali k původní 
ceně 81,- Kč inflační nárůst od roku 2012 do roku 2019, cena by byla 89,- Kč. Z toho plyne, že 
navrhované zvýšení ceny je zcela opodstatněné. 
Byl jsem pověřen zastupitelstvem, abych projednal vytvoření jakési společnosti společně s městem 
Rychnov n. K., abychom vytvořili samostatnou hospodářskou jednotku a sami spravovali 
vodohospodářskou síť. O záležitosti jsem jednal s panem starostou se závěrem, že město Rychnov n. 
K. si chce tuto problematiku řešit samo.  
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Dotazy:  
RNDr. Kytlík – Minulý týden jsem ze zvědavosti navštívil jednání zastupitelstva města Rychnov n. K., 
kdy založili společnost Vodovody a kanalizace, s.r.o. Rychnov n. K.. Neříkám, že město Rychnov n. K. 
opustí Agua servis ze dne na den, ale bude postupně si určité činnosti vytvářet vlastními společnostmi. 
Obávám se, že Agua servis nedokáže všechny osobní náklady, náklady výrobní, správní a technické 
režie, které nám vstupují významnou měrou do kalkulace vodného a stočného, nedokáže, řekněme 
snížit o 3x jednu třetinu, protože město Rychnov n. K. představuje na příjmové stránce Agua servisu 
objem cca jedné třetiny. U Agua servisu zůstávají taková vetší regionální centra Týnišťsko a okolí, 
Kostelecko, Dobrušsko. Myslím, že uvedeným návrhem přicházíme o určitý vyjednávací potenciál, 
neboť příští rok budeme stát před mnohem závažnějším rozhodnutím, a to že nám Agua servis předloží 
kalkulaci, ve které bude zohledněn odchod města Rychnov n. K.. Můžeme se dostat do situace, kdy už 
nebudeme mít řekněme manévrovací prostor, abychom s Agua servisem dokázali vyjednávat v tomto 
roce, aby se všechny režie, o kterých jsem hovořil se podařily snížit. Aby opravdu Agua servis začal 
hledat úspory na své straně, ale je určitě jednodušší navrhnout navýšení, a toto navýšení těch 4,- Kč, 
pro vaši představu znamená, že by na nájemném ten řád částky, které dostaneme v navýšení, tak je 
v řádech statisíců korun. Z mého pohledu jsou to určitě významné prostředky, ale ještě bych rád 
připomenul, pokud bude schválen daňový balíček, tak v květnu dojde ke snížení daně z přidané hodnoty 
u této komodity z 15% na 10%. Přimlouvám se za schválení protinávrhu, aby cena zůstala zachována 
s tím, že po snížení sazby v květnu, pokud bude schválen daňový balíček, tak aby ten rozdíl, který 
vznikne v té sazbě tak městu dokáže, řekněme toto snížení kompenzovat na to nenavýšení o ty 4,- Kč, 
které by dopadly na obyvatele města Kostelec nad Orlicí. 
   
Protinávrh:  
RNDr. Kytlík - Navrhuji, aby cena vodného a stočného zůstala zachována jako v letošním roce, tzn. 
vodné a stočné v částce 81,- Kč.   
  
p. Kinský – Uvedl, že naše vodohospodářská soustava je v naprosto perfektním stavu. V případě, že 
zůstaneme na 81,- Kč, to neznamená pro město žádný finanční bonus, zůstaneme na stejné ceně 
5mil.100tis.Kč. Zvýšení o 4,- Kč představuje navýšení příjmů pro město v řádu 8x100tis.Kč. Pokud 
zůstaneme na 81,- Kč, uvidíme, jak se bude situace vyvíjet dále. Pokud se přenesou celkové ztráty do 
objemu příjmu Agua servisu, obávám se, že budeme couvat, nevím kam anebo to zpraví těch 5% na 
DPH. 
Jednáme intenzivně s paní ředitelkou Agua servisu, co to bude znamenat. Jen pro vaši představu 
některá další města zvedají cenu vody také, cena vody se za 10 let pomalu nezměnila, přičemž došlo k 
nárůstu cen vstupů /mzdy, elektřina, materiál/. Navýšení o 4,- Kč je celkem zanedbatelné, protože 
v  celkovém objemu v domácnosti se jedná o minimální nárůst v průběhu roku ceny za vodné, stočné 
ve výši stokorun. Pro informaci Týniště zvedá cenu o 7,- Kč, Borohrádek o 10,- Kč, Dobruška o 4,- Kč.  
O všem se dá jednat, tak se v jednáních s Agua servisem nemíním jen tak vzdát. 
 

ZM neschvaluje navýšení ceny vodného na částku 42,60 Kč vč. DPH a ceny stočného na 
částku 42,40 Kč vč. DPH, celková cena je stanovena na částku 85 Kč vč. DPH. 
 
Pro: 9 – Dosedla, Dragoun, Drahorád, Jelínková, Kaplan, Kytlík, Lehká, Mottl, Svátek 
Proti: 8 - Kinský, Langr, Mlatečková, Sršeň, Jasník, Kalousková, Zakouřilová, Skuhrovcová 
Zdržel se: 2 - Alt, Forchová 

usnesení nebylo schváleno 
 

ZM schvaluje navýšení  ceny vodného ve výši  42,60 Kč vč. DPH a ceny stočného 42,40 Kč 
vč. DPH, celková cena je stanovena na částku 85 Kč vč. DPH s účinností od 1.1.2020. 
 
Pro: 9 – Alt, Dosedla, Jasník, Kalousková, Kinský, Langr, Skuhrovcová, Sršeň, Zakouřilová 
Proti: 9 - Kytlík, Drahorád, Dragoun, Mlatečková, Mottl, Svátek, Jelínková, Lehká, Kaplan  
Zdržel se: 1- Forchová 

usnesení nebylo schváleno 
 
p. Kinský -  V tom případě zůstává původní cena v platnosti. 

 
 
c) Zápis z jednání kontrolního výboru č. 6 
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p. Kinský – zápis měli členové zastupitelstva k dispozici k prostudování, předpokládám, že bez 
připomínek 
 
Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
 

ZM bere na vědomí zápis č. 6 z jednání kontrolního výboru ze dne 18.9.2019.   

Pro: 19 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 
Mlatečková, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Zakouřilová 

Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 
 
d) Zpráva o činnosti SK Rabštejn za rok 2018 

p. Kinský – zastupitelům byl obsáhlý materiál doručen k přečtení, ze kterého mj. plyne, že SK hospodaří 
s lehkým přebytkem. Na jakékoliv dotazy odpoví přítomná paní ředitelka. 
 
Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
 

ZM bere na vědomí Zprávu o činnosti SK Rabštejn za rok 2018. 

Pro:19 – Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 
Mlatečková, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Zakouřilová 

Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 
 
e) Plán zasedání zastupitelstva města na rok 2020 

16.03.2020, 15.06.2020, 14.09.2020, 14.12.2020 - vždy s příslušným programem 

p. Kinský – během příštího roku budou 4 řádná jednání zastupitelstva města, s tím, že pokud si to 
okolnosti vyžádají, bude svoláno mimořádné jednání. 
 
Dotazy: žádné 
 
Další návrhy: žádné 
 

ZM schvaluje plán zasedání zastupitelstva města na rok 2020. 

Pro: 19 - Alt, Dosedla, Dragoun, Drahorád, Forchová, Jasník, Jelínková, Kalousková, Kaplan, Kinský, Kytlík, Langr, Lehká, 
Mlatečková, Mottl, Skuhrovcová, Sršeň, Svátek, Zakouřilová 

Proti: 0 
Zdržel se: 0 

 

 

Předsedající podle jednacího řádu, čl. XII, bodu 2. určil členy návrhové komise a ověřovatele zápisu 
následujícího zasedání zastupitelstva města, které se koná dne 16.3.2020. 
 
 
Do návrhové komise navrhuje:   paní Bc. Petru Zakouřilovou jako předsedu 
     pana Viléma Drahoráda jako člena 

pana Tomáše Sršně jako člena 
       
 
Jako ověřovatele zápisu navrhuje: pan PaedDr. Františka Dosedlu 
     paní Alenu Lehkou. 
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DISKUSE 
 

PaedDr. Dosedla – V roce 1968 jsem vstoupil do sokolovny, a stalo se to mým životním krédem. V roce 
1994 jsem přislíbil panu Turynkovi, že se budu o sokolovnu starat. Je to 25 let a já děkuji všem, se 
kterými jsem měl tu čest spolupracovat, děkuji městu za spolupráci, že jsme tu budovu udrželi v chodu 
a doufám, že se to novému výboru podaří nadále. Chtěl bych vypíchnout jednu věc, že sál sokolovny 
nebyl 25 let zavřený a prochází jím statisticky 90 tis. lidí ročně. Za těch 25 let prošla Praha 2x sokolovnou 
a nebylo zavřeno. Děkuji všem za spolupráci. 
p. Kinský – poděkoval za dlouhou a obdivuhodnou práci a vyjádřil panu Dosedlovi za město poděkování.   
 
Bc. Šlaj – Vznesl dotaz související s usnesením RM dne 9.9.2019 bod 1) písm. j), kdy rada města 
schválila zadávací dokumentaci na projekční práce na rekonstrukci budov s čp. 279 a 388 Pelclova ulice 
na bytové jednotky. Obrátil jsem na dva z přítomných zastupitelů, zda něco nevědí. Sdělili, že nevědí. 
Zajímá mě tedy názor ostatních zastupitelů na dané téma. Domnívám se, že budova, kterou město 
kupuje za 12,6 mil. Kč, kde jsou předpokládány náklady na rekonstrukci minimálně v té samé výši, ne-
li vyšší, tak by měla minimálně proběhnout debata ZM nebo by měla proběhnout širší debata na úrovni 
veřejnosti. Investice cca 30 mil. Kč nepřísluší k rozhodování radě města. Zajímá mě tedy názor vás, 
zastupitelů. 
p. Kinský – Po zhotovení projde studie a dříve, než by se začaly investovat náklady, veřejnou diskusí 
s občany, jakým způsobem budovu využijeme. V tuto chvíli je zadání a zpracování studie na vybudování 
startovacích bytů pro asociální byty, které město by mělo mít pro své občany. V okamžiku odsouhlasení 
zastupitelstvem, tak jsou pro tuto výstavbu finanční dotace, které na tuto výstavbu určené jsou. Jsou to 
dotace pro jednotlivé bytové jednotky.  
RNDr. Kytlík – Pana starostu jen doplním. Pokud někomu připadá rozhodnutí rady města rychlé, nevím, 
jak se orientujete v dotačních programech, ale Ministerstvo pro místní rozvoj disponuje dotačním 
programem na podporu výstavby bytů v průmyslové zóně Solnice-Kvasiny. 
Od paní Mgr. Krásné, jako ředitelky odboru Ministerstva pro místní rozvoj, mám informaci, že pokud 
v letošním roce nebudou předloženy smysluplné projekty v této oblasti, tak se jí nepodaří tu schválenou 
alokaci obhájit, která je součástí usnesení vlády ČR na podporu této průmyslové zóny ve výši 160 mil. 
Kč. Tím by obce v prstenci Kvasin přišly o dotační prostředky. 
Z vyjádření bytové komise vyplývá, že pro mladé rodiny v Kostelci byty nejsou. Pokud budeme chtít 
mladé lidi udržet tady v Kostelci, tak jim musíme umět nabídnout nějaký zajímavý bytový fond. Žadatel 
o dotaci bude město Kostelec n. O. a bavíme se o dotaci až do výše 85%. Pro nás to je tak zajímavá 
informace, že rada města rozhodla, jak pan starosta popsal. Oslovili jsme projekční kancelář, součástí 
první fáze je vypracování studie, která projde veřejnou diskusí a na základě těchto výsledků přijde další 
fáze, tzn. projektová dokumentace. 
Jsme tlačeni výrazně časem a byla by škoda, aby městu taková šance proklouzla mezi prsty. 
Bc. Šlaj – Myslíte si, že taková investice nestojí za to, abyste informovali zastupitele. 
pí Jelínková – My jsme ale na besedě zastupitelstva informováni byli. 
p. Kinský – Asi jste se informoval u zastupitelů, kteří na besedy nechodí. Na besedách se o tomto tématu 
několikrát hovořilo, RNDr. Kytlík zúčastněné zastupitele informoval. 
pí Jelínková – Chápu, proč se na to ptáte. Kostelec je na to speciální, že jde městem informace, že 
automobilka nám dá peníze na vybudování ubytovny. Chci vyvrátit tuto informaci, budou to byty 
startovací pro mladé rodiny, které nám tady zoufale chybí a nejdou na to peníze z automobilky. 
Bc. Šlaj – Možná je chyba v tom, že se s veřejností nemluví. 
p. Kinský – Jakmile bude plán, návrh vypracován, bude příslušným způsobem zveřejněn, tak aby se 
obyvatelé k němu mohli vyjádřit. Jsou různé typy dotací, ale prvotně chceme do té „škodovácké“ dotace, 
protože ta pokrývá největší náklady. Bohužel nejsme v tom středu průmyslové zóny, kde mají dotace 
skoro zaručené, jsme na okraji prstence. Výkres bude prezentován na stránkách města, ve zpravodaji, 
bude moci proběhnout diskuse. Nebude to za žádných okolností ubytovna. Budou to byty, které mají 
sloužit mladým lidem. Málokdo má možnost bydlení v Kostelci n. O., tak by se jednalo o byty, neboť 
bytová komise je zahrnovaná žádostmi o byt, přetlak požadavků na byt v Kostelci je daleko vyšší, než 
co může v současné chvíli splnit. 
Bc. Šlaj – Děkuji za informace. 
 
Ing. Stehlík – V poslední době u kostela Sv. Jiří se školní mládež, patrně zejména dojíždějící, srocuje 
na schodech do kostela při vstupu na věž, kouří tam, jedí, kde odhazují nedopalky cigaret a další 
odpadky. Za týden od minulého koncertu jsem na hlavním schodišti posbíral 70 nedopalků cigaret. 
Jeden kolega, který je na jejich počínání upozornil, měl obavu, že dojde k úhoně. Chtěl bych požádat o 
součinnost – městská policie, dozor v dané lokalitě. Aby bylo vidět, že to bolí nejen nás, ale i město, 
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neboť je kostel jedním z největších kulturních stánků v našem městě. Domnívám se, že to je možná 
způsobeno také tím, že v ulici u kostela jsou kontejnery na tříděný odpad, u kterých je neustálý 
nepořádek, je pravděpodobné že si ta mládež myslí, že zde mohou dělat nepořádek další. Víme, že se 
město zabývá přestěhováním těchto kontejnerů. Před pohřbem, uklízíme oblast kolem kostela od 
odpadků a nedopalků. Domníváme se, že bychom to tam nemuseli každý týden uklízet. 
p. Kinský – Děkuji za příspěvek a požádám městskou policii, aby se tomuto místu po určitou dobu 
intenzivně věnovali a doufejme, že se tato neřest z dané lokality vytratí. Umístěné kontejnery jsou 
skutečně ostudou tohoto prostoru. Několikrát jsem já sám apeloval na jejich přemístění, pokusím se 
znovu tuto otázku projednat. Byl jsem vždy upozorněn na to, že mě rozsápou obyvatelé, co bydlí okolo, 
protože by museli popojít o kus dál k jiným kontejnerům. Pokusím se projednat nějaké jejich zakrytí, 
zastřešení, aby nebyly takovou ostudou na poměrně významném místě. 
Ing. Stehlík – Byla by vhodná kontrola ráno, odpoledne. Děkuji. 
 
občan – Snad se nebudu ptát jen za sebe, ale i za veřejnost, zda může RNDr. Kytlík sdělit důvod své 
rezignace. Zastupitelé ten důvod určitě vědí, nicméně veřejnost to neví, já také ne. Jestli můžete říct, 
jaký jste měl důvod k rezignaci a zda to vůbec říct chcete? Děkuji. 
RNDr. Kytlík – Omlouvám se, ale v tomhle ohledu se odkážu na své prohlášení, které je zveřejněno na 
veřejně dostupných místech. Každý, kdo chce tyto informace, tak si je tak může získat. Více k tomu říkat 
nechci. 
 
p. Sládek – Blíží se konec roku a s tím i příchod nového roku. Minulý rok jsem psal takové vyjádření na 
stránky města k pořádání ohňostroje, odpověď jsem nedostal. Tak jsem letos napsal znovu. Minimálně 
dva roky mnoho obcí, hlavně spojených s národními parky, tento rok i Praha, v naší republice již takovou 
„prostou stupidní“ zábavu nepořádá. Chápu, že letošní akce už nejde asi zastavit, ale pro příští rok bych 
doporučil vymyslet něco jiného, např. videomapping. Doporučil bych jinou oslavu nového roku 
s ohledem na staré lidi, nemocné lidi, zvířata, životní prostředí, vysoké náklady, omezení dopravy, úklid. 
Má to spoustu mínusů. Chci se zeptat, zda s výhledem do příštího roku by nemohlo dojít ke změně?  
p. Kinský – S letošním ohňostrojem samozřejmě nic neuděláme. V souvislosti s pořádáním ohňostroje 
přijíždí do Kostelce víc lidí z okolí, nejen Kostelečáci. Oproti předchozím letům byl termín ohňostroje 
přesunut z 31.12. na 01.01. Nevím, zda budou lidé chtít něco tichého? Přírodního, procházku, pochod 
s pochodněmi, lampiony, máme na to rok. Můžeme oslovit občany, zda se jim to líbí-nelíbí. Jakýkoliv 
nápad je vítán, aby byl atraktivní, aby Kostelci něco přinesl.  
p. Sládek – Já jsem to nedopověděl, ale mě jde o vyčlenění všech /nejen novoročního/ ohňostrojů 
v Kostelci. Takhle to mají všechny obce, které sousedí s národními parky. 
p. Kinský – Spousta ohňostrojů je soukromých, lidé si nakoupí pyrotechniku a pak ji střílejí. Samozřejmě 
lze vydat obecně závaznou vyhlášku, která by tuto činnost zakázala. V blízkosti národních parků je to 
naprosto pochopitelné. V Kostelci se taková vyhláška vydat dá, ale nemám nejmenší tušení, s jakým 
úspěchem se setká.  
p. Sládek – Tomu rozumím, nechci žádné zákazy, těch jsme si za minulého režimu užili dost, jenom 
doporučení, jako je třeba vyhláška, že by se v neděli neměli používat ruční stroje, sekačky k práci. Lidi 
to respektují, někteří dříve, někteří později. 
p. Kinský – Ukončil diskusi, poděkoval hostům za účast. 

 
Pan Kinský poděkoval zastupitelům za spolupráci v letošním roce a těší na další společný rok. 
Šťastný nový rok. 
 
 
Zasedání zastupitelstva města bylo ukončeno v pondělí 16. prosince 2019 v 18:50 hodin. 
 
 
 
František Kinský 
starosta města 

 
Ověřovatelé: .............................................................. (Mgr. Martina Kalousková) 

 
…..........................................................  (Ing. Luboš Mottl) 

 
Dne 19.12.2019, Kostelec nad Orlicí 
zapsala: Helena Slezáková 
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USNESENÍ 
     ZM č. 5/2019 

ze zasedání Zastupitelstva města Kostelec nad Orlicí konaného 
v pondělí 16. prosince 2019 v sálu SK Rabštejn v Kostelci nad Orlicí 

 
 

Zastupitelstvo města 

 
1. schvaluje  

a) Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2019 o stanovení systému shromažďování, sběru, 

přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů včetně systému 

komunitního kompostování a nakládaní se stavebním odpadem. 

b) Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2019 o místním poplatku za provoz systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů s 

účinností od 1.1.2020 se sazbou poplatku ve výši 550 Kč. 

c) Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2019 o místním poplatku ze psů s účinností od 1.1.2020. 

d) Obecně závaznou vyhlášku č. 4/2019 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 

s účinností od 1.1.2020. 

e) Obecně závaznou vyhlášku č. 5/2019 o místním poplatku z pobytu s účinností od 1.1.2020, 

kde se mění článek č.  6 – sazba poplatku činí 5,- Kč za každý započatý den pobytu 

s výjimkou dne jeho počátku. 

f) dodatek ke smlouvě o revolvingovém úvěru č. 99022042380 se společností Komerční 

banka, a.s., se sídlem 110 00 Praha 1, Staré Město, Na příkopě 969/33, IČ: 45317054. 

g) rozpočet města Kostelec nad Orlicí pro rok 2019 jako schodkový: 

- příjmy ve výši: 157.181.404,- Kč, 
- běžné výdaje ve výši: 123.155.004,- Kč, 
- kapitálové výdaje ve výši: 64.820.500,- Kč, 
- výdaje celkem ve výši: 187.975.504,- Kč, 
- revolvingový úvěr ve výši: 8.000.000,- Kč, 
- zůstatek hospodaření z minulých let: 26.300.000,- Kč, 
- financování celkem činí: 34.300.000,- Kč. 
Schodek je tedy kryt revolvingovým úvěrem a zůstatkem z minulých let. 
 

h) závazné ukazatele rozpočtu, kterými jsou odvětvová třídění rozpočtu dle rozpočtové 

skladby, tzv. paragrafy. 

i) dodatek č. 3 Zřizovací listiny Základní školy Gutha-Jarkovského Kostelec nad Orlicí ze dne 

19.10.2009, IČ: 70157332. 

j) dodatek č. 2 Zřizovací listiny Mateřské školy Kostelec nad Orlicí, Mánesova 987 ze dne 

19.10.2009, IČ: 75016125. 

k) dodatek č. 1 Zřizovací listiny Mateřské školy Kostelec nad Orlicí, Krupkova 1411 ze dne 

19.10.2009, IČ: 75015641. 

l) dodatek č. 2 Zřizovací listiny Základní umělecké školy F. I. Tůmy, Kostelec nad Orlicí, 

Tyršova 17 ze dne 19.10.2009, IČ: 71230432. 

m) dodatek č. 1 Zřizovací listiny Domu dětí a mládeže Kostelec nad Orlicí, Žižkova 367 ze dne 

19.10.2009, IČ: 71230424. 
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n) dodatek číslo 1 veřejnoprávní smlouvy číslo ID 5/2019 o poskytnutí dotace z rozpočtu 
města Kostelec nad Orlicí s pobočným spolkem Tělocvičná jednota Sokol Kostelec nad 
Orlicí, se sídlem 517 41 Kostelec nad Orlicí, Komenského 265, IČ: 60885084. 

o) darovací smlouvu s nadačním fondem Zdravotnický nadační fond města Rychnov nad 

Kněžnou, se sídlem 516 01 Rychnov nad Kněžnou, Havlíčkova 136, IČ: 07806485. 

p) plán zasedání zastupitelstva města na rok 2020. 

 
 
2. souhlasí 

a) s tím, že s účinností od 17.12.2019 bude funkce neuvolněného místostarosty dočasně 
neobsazena. 
 

b) s bezúplatným převodem pozemku parc. č. 225 - ostatní plocha, ostatní komunikace o 

velikosti 82 m2, který je v podílovém spoluvlastnictví o velikosti podílu 5/8 od České 

republiky, s příslušností hospodařit s majetkem státu Úřadu pro zastupování státu ve 

věcech majetkových, se sídlem 128 00 Praha 2, Nové Město, Rašínovo nábř. 390/42. 

 

c) s bezúplatným převodem pozemků parc. č. 281/1 - ostatní plocha, ostatní komunikace o 

výměře 2368 m2 a parc. č. 281/13 - ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 360 m2,  

oba v obci a kat. ú. Kostelec nad Orlicí, od České republiky, s příslušností hospodařit s 

majetkem státu Státního pozemkového úřadu, se sídlem 130 00 Praha 3, Žižkov, Husinecká 

1024.  

 

d) se vznikem pracovněprávního vztahu se členem zastupitelstva města s panem Tomášem 

Sršněm, a to uzavřením dohody o pracovní činnosti na výkon funkce velitele Jednotky sboru 

dobrovolných hasičů Kostelec nad Orlicí s účinností ode dne 17.12.2019. 

 

3. nesouhlasí 
a) s prodejem pozemků parc. č. 2290/3 – trvalý travní porost, o výměře 1328 m2 a parc. č. 
2290/4 – trvalý travní porost, o výměře 192 m2 v obci a kat. ú. Kostelec nad Orlicí. 

 

4. pověřuje 
a) starostu města pana Františka Kinského zpracováním návrhu pro změnu třídění a svozu 
komunálního odpadu v Kostelci nad Orlicí do 30.04.2020. 
 
5. ukládá 
a) vedoucí ekonomického odboru zajistit zpracování rozpisu schváleného rozpočtu do plného 
třídění rozpočtové skladby dle vyhlášky č. 323/2002, o rozpočtové skladbě. 
 
6. bere na vědomí 

a) písemnou  rezignaci RNDr. Tomáše Kytlíka ze dne 27.11.2019 na funkci neuvolněného 

místostarosty a člena rady města ke dni 16.12.2019. 

b) Zprávu o stavu oprav a investičních akcí pro rok 2019 a jejich plnění, včetně projektových 

příprav, dokumentací a studií ke dni 4.12.2019. 

c) změnu rozpočtu č. 22, 25, 27 - 35. 

d) zápis č. 6 z jednání kontrolního výboru ze dne 18.9.2019.   

e) Zprávu o činnosti SK Rabštejn za rok 2018. 
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7. volí  

a) v souladu s § 84, odst. 2) písm. m) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, dalším členem rady   
města paní Mgr. Martinu Kalouskovou. 

 

8. ruší  
a) delegování RNDr. Tomáše Kytlíka, zástupce města Kostelec nad Orlicí na jednáních valné 
hromady společnosti Agua servis, a.s., se sídlem Rychnov nad Kněžnou, 51601, 
Štemberkova 1094, ke dni 16.12.2019. 

 

9. deleguje  
a) pana Františka Kinského, starostu města,  zástupce města Kostelec nad Orlicí na jednání 
valné hromady společnosti Agua servis, a.s., se sídlem Rychnov nad Kněžnou, 516 01, 
Štemberkova 1094, s účinností od 17.12.2019. 

 

 

 

 

František Kinský 
starosta města 
 

 

Ověřovatelé: .............................................................. (Mgr. Martina Kalousková) 

 

 
…..........................................................  (Ing. Luboš Mottl) 

 

 
Kostelec nad Orlicí, dne  


